
Examenul  de  bacalaureat
național  –  Evaluarea
competențelor  lingvistice  și
digitale,  12-22  februarie
2018
9 februarie 2018 17:47
Conform Calendarului examenului de bacalaureat național -2018,
în perioada, 12–22 februarie 2018, elevii de liceu vor susține
probele de evaluare a competențelor lingvistice și digitale,
astfel:

12-13 februarie 2018 Evaluarea competenţelor lingvistice
de comunicare orală în limba română
14-15 februarie 2018 Evaluarea competențelor lingvistice
de comunicare orală în limba maternă
16, 19-20 februarie Evaluarea competenţelor digitale
21-22 februarie2018 Evaluarea competenţelor lingvistice
într-o limbă de circulaţie internatională

            La nivelul județului Constanța, s-au înscris 5.293
de candidați (4.570 – serie curentă și 723 – serii
anterioare), care vor susține probele de evaluare a
competențelor lingvistice și digitale în 51 de centre de
examen (conform Anexei).

            Proba de evaluare a competențelor lingvistice de
comunicare orală în limba română începe la ora 9.00, conform
programării afișate în fiecare centru de examen.

            Subiectele pentru proba de evaluare a
competentelor lingvistice de comunicare orală în limba română
sunt elaborate de către Centrul Național de Evaluare și
Examinare și cuprind texte literare, nonliterare, itemi
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corespunzători descriptorilor competențelor din programele
pentru bacalaureat. Pentru elaborarea răspunsurilor, se acordă
fiecărui candidat câte 15 minute, iar pentru susținerea
acestora în fața comisiei, câte10-15 minute. În urma
susținerii probei, candidaţii primesc nivel de competenţă
lingvistică: utilizator mediu, utilizator avansat, utilizator
experimentat.

Parcările  de  reședință,  în
dezbatere  publică,  la
Mangalia
9 februarie 2018 17:47
Primăria municipiului Mangalia a lansat în dezbatere publică
proiectul  de  hotărâre  care  se  referă  la  Regulamentul  de
organizare, funcționare și rezervare a parcărilor publice din
localitate.  Cei  interesați  sunt  așteptați  cu  propuneri,
sugestii sau completări pe marginea documentului, la ședința
publică de dezbatere, care va avea loc la sediul Primăriei,
vineri,  16  februarie,  începând  cu  ora  12:00.  Potrivit
Regulamentului,  fiecare  cetățean  al  orașului  își  va  putea
rezerva, contra-cost, un loc de parcare de reşedinţă, în zona
în care locuieşte, iar terenurile libere din zona hotelurilor
vor fi date în folosinţă proprietarilor acestora. La fel,
parcările din faţa instituţiilor publice vor putea fi folosite
doar de către angajaţii acestora. În prezent, reprezentanții
Primăriei  Mangalia  caută  soluțiile  cele  mai  bune  pentru
crearea  locurilor  de  parcare,  în  special  pentru  cele  de
reședință. În întâlnirile primarului localității cu cetățenii,
problema locurilor de parcare a fost intens discutată. ”Pentru
a crea locuri de parcare și alei pietonale asfaltate, în unele
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zone vom fi nevoiți să demolăm garaje. De altfel, tot mai
mulţi cetățeni cu care am vorbit pe stradă ne-au solicitat
demolarea garajelor și amenajarea de parcări de reședință. În
acest sens, vom organiza întâlniri cu locatarii, în fiecare
zonă unde sunt garaje, pentru a decide împreună sistematizarea
și modernizarea spațiilor dintre blocuri”, a declarat primarul
Mangaliei, Radu Cristian.

Ședință de îndată la Primăria
Mangalia
9 februarie 2018 17:47
 

Primarul  municipiului  Mangalia,  Radu  Cristian,  a  convocat
consilierii locali la o şedinţă de îndată, joi, 8 februarie,
începând cu orele 12:30 pentru a dezbate mai multe proiecte de
interes pentru comunitate. Pe ordinea de zi se află proiectul
de  hotărâre  privind  obiectivul  de  investiții  ”Dezvoltare
Turistică în Stațiunea Venus”, dar și cel privind încadrarea
în categoria funcțională de străzi a unor bunuri imobile.

O nouă sedintă de indată la
primărie:  completarea  si
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actualizarea  inventariului
domeniului public, pe ordinea
de zi
9 februarie 2018 17:47
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Din cauza numărului mare de
viroze,  accesul  în  secțiile
Spitalului  Județean  este
limitat
9 februarie 2018 17:47
 

Ca  urmare  a  numărului  crescut  de  viroze  și  infecții
respiratorii apărute în ultima lună la nivel national dar și
local,  și,  la  recomandarea  Direcției  de  Sănătate  Publică
Constanța, conducerea SCJU “Sf. Apostol Andrei” Constanța a
luat mai multe hotărâri în privința accesului vizitatorilor în
incinta unității spitalicești.

Astfel,  începând  de  mâine,  08.02.2018,  se  vor  aplica
următoarele  măsuri:

 

–  în  secțiile  Oncologie,  ATI  adulți  și  ATI  copii  va  fi
interzis accesul aparținătorilor

– pentru toate secțiile din Spital se va reduce programul de
vizită.  Accesul  vizitatorilor  va  fi  permis,  zilnic,  în
intervalul 13.30-17.00

–  accesul  vizitatorilor  în  afara  orelor  de  program  este
complet interzis

–  în  timpul  programului  de  vizită  se  impune  limitarea
accesului  la  1  vizitator/pacient
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– persoanele cu viroze/ infecții respiratorii nu au avoie să
intre în saloanele pacienților

– sunt interzise consulturile pacienților civili în cabinetele
medicale din incinta secțiilor.

Consultațiile se vor efectua doar în Ambulatorii.

 

Alte reguli impuse:

 

–  Echipamentul  de  protecție  este  obligatoriu.  Acesta  este
disponibil la intrarea în secții

– Purtarea măștii este obligatorie

– Respectarea măsurilor de igienă a mâinilor, spălarea și
dezinfectarea  mâinilor  cu  soluții  hidroalcoolice  sunt
obligatorii atât pentru pacienți și vizitatori cât și pentru
personalul medical.

Decizie  usturătoare:  Se
majorează  costul  biletelor
Mangalia-Limanu-Vama Veche!
9 februarie 2018 17:47
Cursele Mangalia-Limanu-Vama Veche s-ar putea scumpi de la 1
martie. Cel puțin așa anunță o notă postată în mijloacele de
transport în comun, care efectuează curse regulate pe acest
traseu: biletele preplătite vor costa 5 lei și vor fi valabile
doar o lună, în timp ce o cursă plătită direct la șofer va fi
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10 lei, indiferent dacă are loc pe traseul Mangalia-Limanu,
Limanu-2 Mai, Limanu-Vama Veche. Administrația publică locală
afirmă  că  nu  se  poate  implica  în  vreun  fel  în  decizia
conducerii firmei ce deține licența de transport: „Nu primăria
a organizat licitația pentru acest traseu, fiind vorba despre
un traseu pe un drum național, ci Ministerul Transporturilor.
Nu depinde de primărie prețul biletelor și, deci, nici nu
putem lua exempul altor localități de a acorda facilități la
transport  anumitor  categorii  de  persoane.  Singurii  care
beneficiază de reducere sunt elevii de liceu (n.r. acestora li
se acordă o reducere de circa 40 de lei prin Inspectoratul
Școlar  Județean)„,  ne-a  declarat  edilul  de  Limanu,  Dan
Gheorghe Georgescu.

Reprezentanții firmei care asigură transportul de persoane ne-
au declarat că decizia pe care o doresc aplicată de la 1
martie vine ca urmare a faptului că numărul de călători a
scăzut  foarte  mult,  o  consecință  directă  a  transportului
ilegal: „Biletele s-au scumpit cu 50 de bani, de la 4,5 lei la
5 lei. Așa cum am postat în mijloacele de transport, oricine
poate achiziționa oricâte bilete preplătite, cu 5 lei, cu
condiția să le termine în decurs de o lună”. Reprezentanții
firmei mai spun că traseele și frecvența microbuzelor sunt
stabilite prin caietul de sarcini al licitației câștigate în



urmă cu câțiva ani și că nu le pot modifica.

 

Cultură de cannabis in-door,
descoperită în locuinţa unui
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bărbat
9 februarie 2018 17:47

Sute de grame de cannabis, plante în stare de vegetație,
seminţe și unt de cannabis au fost descoperite în urma unei

percheziții,  efectuate  de  polițiștii  de  combatere  a
criminalității  organizate  și  procurorii  D.I.I.C.O.T.  din
Constanța.

La data de 1 februarie a.c., polițiștii Brigăzii de Combatere
a Criminalității Organizate Constanța, cu sprijinul Direcției
Operațiuni  Speciale  a  Poliției  Române,  sub  coordonarea
procurorilor D.I.I.C.O.T. –  S.T. Constanța, au descins la
locuințaunuibărbat,  în  vârstă  de  28  de  ani,  din  județul
Constanța.

În urma percheziției, a fost descoperită o cultură de cannabis
in-door, fiind ridicate aproximativ 500 de grame de cannabis,
7  plante  de  cannabis  în  stare  de  vegetație,  seminţe  de
cannabis, 100 de grame de unt de cannabis, 5 grindere, un
aparat electric pentru confecționarea ţigărilor şi un sistem
complet de cultivare in-door compus dintr-un cort, dispozitiv
de alimentare cu apă, ventilatoare şi lămpi speciale.

Cel  în  cauză  a  fost  reținut  pentru  24  de  ore,  ulterior,
Tribunalul  Constanța  emițând  mandat  de  arestare  preventivă
pentru 30 de zile.

Acțiunea a beneficiat de sprijinul polițiștilor din cadrul
Inspectoratului de Poliție Județean Constanța.
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Laurenţiu  Gobeajă,  noul
preşedinte  al  Sindicatului
Liber  Navalistul.
Priorităţile  noii  conduceri,
reanimarea  activităţii
santierului  şi  un  nou
contract colectiv de muncă
9 februarie 2018 17:47
Ieri, s-au desfăşurat alegeri la Sindicatul Liber Navalistul
din cadrul Şantierului DMHI. Comisia electorală a consemnat
participarea a 852 de membri la scrutin care a fost, astfel,
validat. În urma numărării voturilor, a fost ales preşedinte
Laurenţiu Gobeajă, iar pentru funcţia de vicepreşedinte a fost
ales Eugen Arsenie.

Noul preşedinte al Sindicatului Liber Navalistul a declarat
pentru „Ediţia de Sud” că în această perioadă se negociază cu
conducerea  şantierului  noul  contract  colectiv  de  muncă.
„Contractul vechi a expirat, prevederile fiind prelungite până
la semnarea celui nou. Negociem chiar şi zilele acestea şi
sperăm  ca  până  la  sfârşitul  acestei  luni  să  semnăm  noul
contract colectiv de muncă. La data de 28 februarie expiră
perioada de prelungire a contractului vechi, astfel că, în
principiu, ar fi bine să-l parafăm pe cel nou. În condiţiile
date,  nu  putem  promite  angajaţilor  creşteri  salariale,
important este să le garantăm menţinerea locurilor de muncă.
În  vederea  deblocării  situaţiei  incerte  a  şantierului,  am
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făcut numeroase demersuri către Ministerul Economiei, numai că
ministrul  a  fost  schimbat  şi  trebuie  reluat  dialogul  cu
actuala conducere. În acest sens, am trimis o adresă şi este
foarte posibil ca săptămâna viitoare să mergem la minister
pentru a discuta faţă în faţă cu ministrul Dănuţ Andruşca. Din
punctul  meu  de  vedere,  trebuie  luată  rapid  o  decizie,
indiferent care va fi aceasta, deoarece lipsa unei soluţii
produce  şi  mai  multă  panică  şi  incertitudine  în  privinţa
şantierului atât în rândul salariaţilor, cât şi al cetăţenilor
din municipiu. Pe de altă parte, departamentele Marketing şi
Planificare  din  cadrul  şantierului  lucrează  pentru
contractarea unor noi lucrări care să reanimeze activitatea
şantierului. În prezent, avem un corp de navă la reparat şi
urmează  să  fie  adus  un  al  doilea.  Dar  deoarece  nu  toţi
salariaţii au de muncă, 20 dintre aceştia vor fi detaşaţi la
Şantierul Brăila, iar alţi 60 la Tulcea, temporar, pentru o
perioadă de 60 de zile, conform Codului Muncii”, a precizat
noul lider sindical Laurenţiu Gobeajă.

 

O medalie de aur şi două de
argint,  adjudecate  de  către
sportivii  „Callatis  Fight
Club” Mangalia
9 februarie 2018 17:47
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Sâmbătă, 3 februarie 2018, s-a
organizat la Braşov „Cupa Română
de Autoapărare” ediţia a X-a. Cu
această ocazie, „Callatis Fight
Club” a participat cu 3 sportivi
şi  a  reuşit  să  aducă  acasă  o
medalie  de  aur  câştigată  de
către Octavian Barbu şi alte 2

medalii de argint obţinute de  Denis Bratu şi Răzvan Duca.

Preşedintele „Callatis Fight Club”, George Trandafirescu îi
felicită pe această cale pe sportivi şi, nu în ultimul rând,
le mulţumeşte părinţilor acestora pentru efortul financiar pe
care îl depun.

Primarul  comunei  Pecineaga,
Niculae  Stan  vrea  să
finalizeze  cât  mai  curând
lucrările  de  modernizare  a
tramei stradale
9 februarie 2018 17:47
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Recent, a avut loc prima şedinţă din acest
an a Consiliului Local Pecineaga. Pe ordinea
de  zi  s-au  aflat  mai  multe  proiecte  de
hotărâre printre care aprobarea Planului de
acţiuni şi lucrări de interes local în anul
2018, iniţat de către viceprimarul comunei,
Marian Makkai. De asemenea, au fost aprobate
cheltuielile pentru transport pentru cadrele
didactice care fac naveta.  Nu în ultimul
rând,  au  fost  prezentate  rapoartele  de
activitate  ale  primarului

Niculae Stan şi viceprimarului Marian Makkai pentru anul 2017.

Referitor  la  proiectele  desfăşurate  anul  trecut,  edilul
comunei Pecineaga Niculae Stan a declarat că au fost demarate
ample lucrări de reabilitare a tramei stradale care se vor
finaliza în perioada ce va urma. „Tot anul trecut, am început
lucrările de aducţiune de apă între Pecineaga şi Vânători. De
asemenea, am depus proiectul pentru construirea uni dispensar.
În incinta noii unităţi sanitare, vor funcţiona cabinete ale
medicilor de familie, o farmacie, cabinete de stomatologie şi
o cameră de gardă. Pentru 2018, urmează să aprobăm bugetul
local care se ridică la valoarea de 1 milion de euro. Nu în
ultimul rând, vom continua lucrările pe care le-am început
anul trecut şi anume reabilitarea tramei stradale, cu montarea
de  pavele  pe  trotuare,  lucrări  de  aplicare  a  celui  de-al
doilea strat de asfalt pe mai multe drumuri şi alte proiecte
de interes local”, a precizat Niculae Stan, primarul comunei
Pecineaga.
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Avarie RAJA la Medgidia
9 februarie 2018 17:47
Pentru remedierea unei avarii la magistrala de alimentare cu
apa, cu diametrul de 800 mm, din zona pudului rutier din
orasul  Medgidia,  SC  RAJA  SA  este  nevoita  sa  intrerupa
furnizarea apei pe acest tronson astazi, 05 februarie 2018, in
intervalul  07,00  –  17,00.  Sunt  afectati  consumatorii  din
orasul Medgidia – cartierele Nord, Intim, Balada si Gara.
Initial, inca de noaptea trecuta, echipele de interventie au
incercat  remedierea  avariei  cu  conducta  sub  presiune,  dar
avand in vedere debitul mare de apa, dar si presiunea, a fost
necesara sistarea furnizarii apei.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonele
afectate, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

 

Dezbatere  publică  privind
parcările din Mangalia!
9 februarie 2018 17:47
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Zoia Bucovală s-a întors la
conducerea  Inspectoratului
Şcolar Judeţean Constanţa
9 februarie 2018 17:47
 

Prin Ordinul de Ministru nr. 3157 din 1.02.2018, a fost repusă
în  funcția  de  Inspector  Școlar  General  al  Inspectoratului
Școlar Județean Constanța Zoia-Gabriela Bucovală.

Detașarea în interesul învățământului în funcția de Inspector
Școlar General al Inspectoratului Școlar Județean Constanța a
domnului Petrică Miu a încetat prin Ordinul de Ministru nr.
3156 din 1.02.2018.

 

2  februarie  –  Sărbătoarea
Întâmpinării Domnului
9 februarie 2018 17:47
Întâmpinarea  Domnului  este  prăznuită  la  40  de  zile  de  la
naşterea lui Hristos, pe 2 februarie. Mântuitorul este dus la
Templu de Fecioara Maria şi dreptul Iosif pentru împlinirea
Legii,  care  prevedea  că  orice  întâi  născut  de  parte
bărbătească să fie afierosit lui Dumnezeu în a 40 a zi de la
naştere.  În  acest  moment  se  făcea  şi  curăţirea  mamei.  În
Templu sunt întâmpinaţi de dreptul Simeon şi prorocita Ana.
Potrivit  Tradiţiei,  dreptul  Simeon  a  făcut  parte  din
traducătorii Pentateuhului din limba ebraică în greacă. În
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momentul în care a ajuns la textul „Iată Fecioara va lua în
pântece şi va naşte fiu“, a înlocuit termenul „fecioara” cu
„femeie”. Pentru necredinţa sa, Dumnezeu i-a făgăduit că nu o
să moară până nu va vedea pe Mesia născut din Fecioara (Luca
2, 25-26).

Întâmpinarea Domnului. Simeon, om al rugăciunii, reprezintă
aşteptarea împlinirii profeţiilor. În momentul în care acesta
Îl  ia  în  braţe  pe  Hristos,  rosteşte:  „Acum  slobozeşte
(eliberează) pe robul Tău, Stăpâne, după cuvântul Tău, în
pace, că văzură ochi mei mântuirea Ta, pe care ai gătit-o
înaintea fetei tuturor popoarelor, lumina spre descoperirea
neamurilor şi slavă poporului Tău, Israel“ (Luca 2, 29-32).
Simeon cere a fi eliberat nu pentru că era plictisit sau
obosit, ci pentru că era împlinit. Din cântările specifice
acestei sărbători aflăm că el pleacă spre a veşti şi morţilor
că Fiul lui Dumnezeu S-a întrupat, conform crestinortodox.ro

Întâmpinarea Domnului – date istorice
Sărbătoarea Întâmpinării Domnului a fost introdusă la Roma de
papa Gelasiu în anul 494. Astfel, a fost înlocuită străvechea
sărbătoare  păgână  a  Lupercaliilor,  de  la  începutul  lui
februarie, când aveau loc şi procesiuni în jurul oraşului cu
făclii aprinse, în onoarea zeului Pan, supranumit şi Lupercus,
adică ucigătorul lupilor sau ocrotitorul turmelor împotriva
lupilor.

În Răsărit această sărbătoare s-a introdus în penultimul an al
domniei împăratului Justin I (526), iar generalizarea ei s-a
făcut în cursul secolului VI, începând din anul 534, când
împăratul  Justinian  a  schimbat  dată  sărbătorii  de  la  14
februarie  la  2  februarie  (40  de  zile  socotite  de  la  25
decembrie, nouă dată a sărbătorii Naşterii Domnului).

Întâmpinarea Domnului – pildă de a aduce pruncii
la biserica, la 40 de zile după naştere
Întâmpinarea Domnului sau aducerea Lui spre închinare a rămas

http://www.crestinortodox.ro/


că pildă şi la noi, că îndatorire a mamelor de a aduce pruncii
la biserica, la patruzeci de zile după naştere, pentru molifta
de curăţirea lor şi închinarea pruncilor la sfintele icoane.
Mama care a născut vine în biserica şi în numele familiei
aduce pe noul-născut ofrandă lui Dumnezeu, închinându-l la
altar.

Preotul  însemnează  cu  semnul  sfintei  cruci  pe  mama  şi  pe
prunc, apoi punând epitrahilul şi mâna dreapta pe capul mamei,
după  rostirea  introducerii  liturgice  formată  din
binecuvântare, rugăciuni începătoare şi tropar (al zilei sau
al  întâmpinării  Domnului),  citeşte  cele  cinci  molitfe  din
Aghiazmatar. Mama şi pruncul închipuie în acest moment pe
Maică Domnului cu Iisus în braţe în templul din Ierusalim. În
rugăciunile rostite de preot se aminteşte despre împlinirea
zilelor „curăţirii” femeii lăuze, fapt pentru care se cere
dezlegare, dar se face şi cuvenită referire la împărtăşirea
mamei cu Sfintele Taine. În ce priveşte pruncul, preotul se
roagă că Dumnezeu să-l crească, să-l binecuvînteze şi să-l
sfinţească,  randuindu-i  după  această  pregătire  lumînarea
botezului. Despre Mântuitorul adus de Maică Domnului la templu
ne spune Sfânta Evanghelie că a fost purtat în braţe de către
dreptul  Simeon  (cf.  Luca  ÎI,  28).  Prin  analogie  cu  cele
petrecute în Ierusalim în aceste clipe, se săvârseste întreagă
procesiune a intrării în biserica, până la aşezarea pruncului
în faţă uşilor împărăteşti.

Rostind formulă de îmbisericire, preotul ia pruncul din faţă
uşilor  şi  intră  cu  el  în  biserica,  zicând  mai  departe  :
„Intră-voi  în  casa  Ta,  închină-mă-voi  în  biserica  Ta  cea
sfânta !”. Cu aceste cuvinte, pruncul este primit între aleşii
lui  Dumnezeu,  în  calitate  de  catehumen.  În  interiorul
naosului, preotul iarăşi rosteşte: În mijlocul bisericii Te
voi laudă!”, amintind astfel de prezenţa cetelor îngereşti. În
cele din urmă, apropiind pruncul de altar şi închinându-l la
icoanele  împărăteşti,  preotul  arată  că  acesta  a  dobândit
dreptul de a fi primit în el, în sensul de a deveni pe viitor



„jertfă vie, sfânta, bine plăcută lui Dumnezeu” (Rom. XII, 1).
Pruncul de parte bărbătească se introduce spre închinare şi în
interiorul sfântului altar. Ritul imbisericirii se încheie cu
imnul eshatologic al dreptului Simeon: „Acum slobozeşte pe
robul Tău, Stăpâne…”. Preotul aşează pruncul jos pe solee, în
faţă uşilor împărăteşti, de unde este luat de către mama după
ce această a făcut trei închinăciuni.

Întâmpinarea Domnului – obiceiuri
În credinţa populară ziua de 2 februarie este cunoascută sub
denumirea de Ziua Ursului. Copiii erau unşi cu grăsime de urs.
Prin această practică se credea că puterea acestui animal era
transferată asupra copiilor. Bolnavii de „sperietoare” erau
trataţi în această zi prin afumare cu par de urs.

Se credea că, dacă în această zi este soare, ursul iese din
bârlog  şi,  văzându-şi  umbră,  se  sperie  şi  se  retrage,
prevestind astfel, prelungirea iernii cu încă 6 săptămâni.
Dimpotrivă, dacă în această zi cerul este înnorat, ursul nu-şi
poate  vedea  umbră  şi  rămâne  afară,  prevestind  slăbirea
frigului şi apropierea primăverii.

Avarie  RAJA  în  cartierul
Faleză Nord din Constanţa!
9 februarie 2018 17:47
 

Pentru  executarea  unor  lucrări  de  remediere  a  avariei  pe
conducta de distribuție apă potabilă de pe Bulevardul Mamaia,
din  municipiul  Constanța,  SC  RAJA  SA  a  fost  nevoită  să
întrerupă  furnizarea  apei  astăzi,  01  februarie  2018,  în
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intervalul orar 12,15 – 15,30.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  din  perimetrul
delimitat  de  străzile:  Mamaia  –  Ciprian  Porumbescu  –
Pescarilor  –  Unirii–  Mamaia,  dar  și  cei  alimentați  prin
punctele termice din zonă, numerele 33 și 35.

Ne cerem scuze față de abonații afectați și îi asigurăm că
echipele care execută lucrările vor face tot posibilul pentru
finalizarea  intervențiilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în cel mai scurt timp.

 

Din cauza unei avarii RAJA,
s-a întrerupt furnizarea apei
la Cumpăna
9 februarie 2018 17:47
 

 

Pentru  remedierea  unei  avarii  la  conducta  principală  de
alimentare  cu  apă,  de  pe  Șoseaua  Constanței  din
localitatea Cumpăna, SC RAJA SA a fost nevoită să întrerupă
furnizarea  apei  potabile  astăzi,  01  februarie  2018,  în
intervalul orar 12,00 – 16,00. Sunt afectați toți consumatorii
din localitatea Cumpăna.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonă,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
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apei potabile în cel mai scurt timp.

 

Peste  500.000  de  lei
îngropați  în  curtea  unor
contrabandiști de țigări! S-
au  mai  confiscat  435.400
ţigarete
9 februarie 2018 17:47

Poliţiştii  de  frontieră  din
cadrul  Gărzii  de  Coastă  –
Serviciul  Combaterea  Migrației
Ilegale  și  Infracționalității
Transfrontaliere,  sub
coordonarea procurorului de caz
din  cadrul  Parchetului  de  pe
lângă Curtea de Apel Constanţa,

au depistat trei cetățeni români care transportau cantitatea
de 10.000 pachete de țigări de contrabandă și diverse sume de
bani.
Totodată,  sub  coordonarea  procurorului  de  caz  din  cadrul
Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa, poliţiştii
de frontieră au efectuat 3 percheziţii domiciliare pe raza
județului  Constanţa,  în  urma  cărora  au  fost  ridicate,  în
vederea  confiscării,  peste  11.700  pachete  de  țigări  de
contrabandă și diverse sume de bani.
La  sfârșitul  săptămânii  trecute,  lucrătorii  de  poliție
judiciară din cadrul Serviciului Combaterea Migrației Ilegale
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și Infracționalității Transfrontaliere al Gărzii de Coastă, în
urma  activităților  informativ-operative,  au  identificat,  pe
raza  localităților  Ovidiu,  respectiv  Medgidia,  două
autoturisme în care se aflau trei cetăţeni români, cu vârste
cuprinse între 30 și 63 de ani, domiciliați pe raza judeţului
Constanţa,  despre  care  existau  date  că  sunt  implicați  în
activităţi de contrabandă.
La controlul efectuat asupra celor două autoturisme a fost
găsită cantitatea de 200.000 de ţigarete, marca Ashima, fără a
deține documente justificative, precum și suma de 5.705 lei.
În vederea identificării locațiilor unde au fost depozitate
țigările  de  contrabandă,  polițiștii  de  frontieră,  sub
coordonarea  procurorului  învestit  în  cauză  din  cadrul
Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanța, au pus în
aplicare trei mandate de percheziție domiciliară, emise de
Judecătorul de Drepturi și Libertăți din cadrul Judecătoriei
Constanța – Secția penală, ocazie cu care a fost identificată
cantitatea de 235.400 țigarete de contrabandă, mărcile Ashima,
Marble,  Palace,  Rothmans  şi  L&M,  precum  și  3.100  bucăți
materiale pirotehnice.
În urma activităților desfășurate în cauză a fost ridicată
suma de 515.805 lei, ce se afla îngropată în grădina unuia
dintre imobilele percheziționate.
În  urma  celor  constatate  au  fost  ridicate  în  vederea
confiscării 435.400 ţigarete de contrabandă mărcile Ashima,
Marble, Palace, Rothmans şi L&M, evaluate la 217.700 lei,
3.100 bucăți materiale pirotehnice, evaluate la 4.650 de lei,
suma  de  515.805  lei,  și  au  fost  indisponibilizate  trei
autoturisme, evaluate la 85.100 lei.
În  cauză  sunt  cercetati  patru  cetățeni  români,  cu  vârste
cuprinse între 30 și 63 de ani, pentru săvârşirea infracţiunii
de  contrabandă,  iar  pentru  doi  dintre  ei  a  fost  emisă
ordonanţă  de  reţinere  pentru  24  de  ore,  urmând  sa  fie
prezentaţi judecătorului de drepturi și libertăți din cadrul
Judecătoriei Constanța cu propunere de arestare preventivă.



La  Spitalul  Judeţean
Constanţa  continuă  lucrările
de reluare a activităţii de
radioterapie
9 februarie 2018 17:47
Pregătirile pentru reluarea activității de radioterapie intră
în linie dreaptă. Spitalul Clinic Județean de Urgență “Sf.
Apostol  Andrei”  Constanța  a  primit  din   partea  Comisiei
Naționale pentru Controlul Activităților Nucleare autorizarea
necesară pentru dezafectarea sursei vechi de cobalt. Procesul
de dezafectare se va desfășura în cele mai bune condiții de
siguranță.  Astfel,  pentru  stabilirea  ultimelor  detalii,  în
perioada  imediat  următoare,  la  SCJU  va  veni  o  echipă  de
specialiști de la Institutul de Cercetări Nucleare Pitești.
După dezafectarea si scoaterea echipamentului vechi, zona va
putea fi pregatită pentru amplasarea acceleratorului linear de
particule.

Contractul  pentru  achiziționarea  unui  aparat  performant  de
radioterapie a fost semnat în luna noiembrie , în cadrul unei
ceremonii  care  s-a  desfășurat  la  sediul  Guvernului.
Echipamentele  urmează  să  fie  furnizate  de  către  compania
Elekta Limited UK. Noul accelerator va acoperi aproximativ 75%
din schemele teraputice necesare radioterapiei .
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Creștin  ortodocșii  îi
prăznuiesc,  astăzi,  pe
Sfinții Trei Ierarhi
9 februarie 2018 17:47

În fiecare an, pe 30 ianuarie,
sunt  prăznuiţi  Sfinţii  Trei
Ierarhi:  Vasile  cel  Mare,
Grigorie  de  Dumnezeu
Cuvântătorul  şi  Ioan  Gură  de
Aur.  Ei  au  trăit  la  sfârşitul
secolului al IV-lea şi începutul

celui următor şi au avut o contribuţie importantă la teologia
creştină,  fiind  numiţi  “Protectori  ai  învăţământului
teologic”.

În această zi de sărbătoare, la sate se obişnuieşte să se facă
praznice de pomenire a morţilor, iar fetele se roagă şi ţin
post pentru a avea o căsnicie fericită.

Tradiţia populară spune că cine va munci în această zi poate
să orbească, iar totul îi va merge prost în casă. Se mai spune
că  aceasta  este  o  sărbătoare  a  reconcilierii  –  rudele  se
împacă după lungi dispute, iar proiectele comunce concepute în
această zi vor aduce prosperitate.

În schimb, nu se fac alte treburi casnice – nu se spală rufe,
nu se mătură în gospodărie pentru a te feri de pericolul de
înot, de întâmplări violente şi de infirmitate.

Tot de sărbătoarea SFINŢII TREI IERARHI nu e bine să împrumuţi
lucruri din casă, pentru că se spune că vei atrage paguba în
căminul tău.
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Femeile care au fete de măritat merg la biserică pentru a se
ruga ca acestea să găsească un soţ bun. Pe de altă parte,
credinţa populară spune că femeile care au făcut întreruperi
de  sarcină  vor  fi  iertate  dacă  respectă  cu  sfinţenie
sărbătoare  şi  fac  pomeniri.

Există superstiţii şi legate de vreme: dacă streşinile curg,
primăvara  va  fi  friguroasă,  iar  dacă  e  ger,  vara  va  fi
călduroasă.

Sursa: 2net.tv

Tratamente  gratuite  pentru
mangalieni,  la  Sanatoriul
Balnear!
9 februarie 2018 17:47
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